
 صفحه  4

 خاموشی ابدی صدای
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ژاله علو درگذشت
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لزوم عبور از بلاتکلیفی در سیاست خارجی 
مساله اصلی این است که اکنون تهران چالش های 
امنیتی خود را چگونه تفسیر می کند؟ در این حال چه 
چاره ای برای آن در نظر دارد؟ این مهم جدا از شعارها 
و عصبانیت هایی است که گه گاه در قبال رخدادها ابراز 
می کند. اهمیت تفسیر و چاره جویی برای چالش ها 
از  محتاط تر  رفتار  در  همواره  تهران  که  روست  آن  از 
گفتارهایش بوده است. بنابراین کشف جانمایه تفسیر 
چالش ها، امکانی برای پیش اندیشی سیاسی خواهد 
بود اگر به راستی تهران نخواهد خود را به باد حوادث 

بسپارد. 
مشکل بزرگ تهران در ابراز سیاست هایش به شیوه های 
تبلیغی آن مربوط می شود. این شیوه به طور معمول 
آمیخته ای از شعارها و بلندگویی هایی است که الزاماً در 
همه شرایط پاسخ گوی اهداف راهبردی آن نیست؛ به 
ویژه هنگامی که صورت اختلافات تهران با غرب و به 
تبع آن جامعه جهانی هر روز شکل پیچیده تری می یابد.  
غرب در سطحی گسترده با برجسته کردن سیاست های 
تهران به عنوان یک مشکل امنیتی، می کوشد اجماعی 
جهانی را علیه آن شکل دهد. ابزار تهران برای مقابله 
با حجم بالای تبلیغات و کنش های سیاسی _ اقتصادی 
محدود است. در این حال سپردن خود به باد حوادث 
و واکنش های دفعی نمی تواند به کنترل اوضاع کمک 
کند؛ وقتی هنوز ایده و ابتکاری پیش برنده از دیده ها 
واکنش های  و  خصومت ها  در  توقف  باشد.  پنهان 

خصومت آمیز، تاریخ مصرف دارد. 
در  گرفتار  را  خود  نمی خواهد  تهران  راستی  به  اگر 
ورطه ای کند که مخالفانش برای آن تدارک دیده اند، 
لازم است به سرعت جعبه ایده هایش را گشوده و گزینه 

مطلوب را در دستور کار فوری قرار دهد.

جلالخوشچهره سرمقاله

در  دبش  چای  پرونده  به  رسیدگی  جلسه  سیزدهمین 
شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به جرایم 

اخلالگران کلان و عمده در نظام اقتصادی برگزار شد.
به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، سیزدهمین جلسه 
رسیدگی به پرونده چای دبش در شعبه اول دادگاه انقلاب 
به جرایم اخلالگران کلان و عمده  اسلامی ویژه رسیدگی 
در نظام اقتصادی به ریاست قاضی پسندیده و با حضور 
مستشاران دادگاه، نماینده دادستان، متهمان، وکلای آنها، 
نظارتی،  و  متولی  نمایندگان سازمان های  پرونده،  شکات 
نمایندگان بانک های شاکی، بانک مرکزی و گمرکات برگزار 

شد.
قاضی با اشاره به وظایف کمیته موضوع ماده ۳ مصوبه 
شورای هماهنگی اقتصادی از متهم پرسید: یکی از وظایف 
این کمیته به حکم ماده ۲ و ۳، تخصیص سهمیه ارزی به 
هر کدام از دستگاه های اجرایی و نهاد های مربوطه است، 
نحوه نظارت بر فرایند تخصیص ارز در این کمیته به چه 
نحوه بوده است؟ آیا کنترل گروه کالایی انجام می شده است 
و یا به جزئیات شرکت هایی که متقاضی ثبت سفارش بودند 

نیز توجه می شد؟
متهم در پاسخ به این سوال گفت: فقط کنترل گروه کالایی 

روی شرکت های متقاضی ثبت سفارش انجام می شد.
ارز  اینکه  با  رابطه  در  متهم  از  قاضی  دادگاه  ادامه  در 
موضوع کمیته ماده ۳، ارز ترجیحی است و یا همه ارز ها 
را شامل می شود، سوال کرد که متهم پاسخ داد: صلاحیت 

کمیته موضوع ماده ۳ ناظر بر همه منابع ارزی )ارز ترجیحی 
و ارز نیمایی( بوده است.

متهم در پاسخ به این سوال قاضی دادگاه که چرا فرایند 
نظام ثبت سفارش منجر به تخصیص ارز در حق این گروه 
خاص شده است و آسیب ها و خلا های قانونی چیست؟ 
گفت: فرآیند اهلیت سنجی متقاضیان ثبت سفارش و اخذ 
تضامین از جانب بانک های عامل و فرایند تخصیص ارز از 
سوی بانک ها، یک فرایند معیوب است که اهلیت سنجی و 
دریافت تضامین معتبر انجام نمی شود و به همین واسطه 

منابع ارزی در قالب حواله های ارزی پرداخت شده است.
در ادامه یکی دیگر از متهمان در جایگاه قرار گرفت و 
پس از تفهیم اتهام به این سوال قاضی که حسب گزارش 
سازمان بازرسی کل کشور چرا جواز های تاسیس ایجادی و یا 
توسعه ای که برای شرکت های گروه دبش صادر شده است، 
مغایرت هایی در اطلاعات با جواز های تاسیس توسعه ای و 

ایجادی قانونی دارد، پاسخ داد و دفاعیات خود را ارائه کرد.
متهم در پاسخ به این سوال که آیا در فرایند صدور جواز 
تاسیس توسعه ای اطلاعات ارائه شده در پروانه بهره برداری 
یا  و  می شود  صحت سنجی  پروانه  در  حاکم  واقعیات  با 
اینکه براساس اطلاعات پروانه بهره برداری، جواز تاسیس 
توسعه ای صادر می شود، گفت که تکلیفی به کنترل نداریم 

و به اطلاعات پروانه بهره برداری بسنده می شود.
سوال دیگر قاضی از این متهم این بود که جواز تاسیس 
توسعه ای و ایجادی که برای شرکت های گروه دبش صادر 

شده است، نقش اساسی در فرایند ها داشته است و طبق 
محتویات پرونده نظارت های لازم در فرایند صدور مجوز های 
ثبت سفارش ها انجام نشده است؛ به نحوی که اطلاعات 
موضوع ثبت سفارش ها صحت سنجی نشده است و بعضا 
مغایرت هایی در زمینه جوار تاسیس توسعه ای وجود دارد. 
به عنوان مثال در ثبت سفارش های گروه دبش، سفارش 
است،  ثبت شده  به چای  ماشین آلات طعم دهی  واردات 
اما در بازرسی های سازمان بازرسی کل کشور دستگاه های 

چند  فقط  و  نداشتند  وجود  شرکت  محل  در  طعم دهی 
دستگاه بسته بندی وجود داشت.

قاضی دادگاه همچنین از متهمان پرونده پرسید: با توجه 
از سوی شرکت های گروه  انجام شده  اینکه در فرایند  به 
دبش در شهرستان اشتهارد نسبت به چای وارداتی فقط یک 
فرایند فرآوری اجمالی انجام می شود، چگونه این شرکت ها 
جزو شرکت های تولیدی محسوب می شوند، در صورتی که 
محصولی که این شرکت ها به بازار ارائه می دهند با محصولی 
که از خارج کشور، وارد می کنند تفاوت ماهیتی چندانی 
ندارد و فقط چای وارداتی بسته بندی و گاهی طعم دهی 
می شود، که متهمان مستندات و توضیحات خود را در این 
زمینه ارائه کردند و مقرر شد مستندات بیشتر در جلسات 

بعدی ارائه شود.
نماینده  آینده  جلسه  در  شد،  مقرر  قاضی  دستور  با 
سوی  از  که  ابهاماتی  و  سوالات  خصوص  در  دادستان 
متهمان و وکلای آنها نسبت به کیفرخواست وارد شده، 
همچنین نماینده بانک مرکزی در خصوص سوالات مطرح 
شده از سوی متهمان و وکلای آنها و سوالاتی که از سوی 
قاضی مطرح می شود و نماینده سازمان بازرسی کل کشور 
در خصوص سوالات و ابهامات ارائه شده از سوی برخی 
متهمان و قاضی در جلسه حاضر شوند و توضیحاتی ارائه 

دهند.
در پایان قاضی ختم جلسه را اعلام و رسیدگی به پرونده 

را به جلسه بعد موکول کرد.

سیزدهمین جلسه دادگاه چای دبش برگزاری شد

راز سوء استفاده چای دبش از ارز ترجیحی و نیمایی 

ول چند نکته راجع به گاریدوی معز یادداشت

اخبار

مذاکره؛ روش عجیب دولت برای رفع فیلترینگ
کیوان نقره کار اظهار داشت: دولت مدتی است که گفت و گو با طیف های 
مختلفی که در حوزه فیلترینگ تصمیم گیر هستند را آغاز کرده است و فعالان 

حوزه فضای مجازی امیدوارند که این مشکل به زودی حل و مدیریت شود. 
به گزارش ایرنا، وی با یادآوری اینکه سرعت تحولات در حوزه ارتباطات بالاست و 
دسترسی مردم نیز به فناوری های جدید رو به افزایش است، اظهار داشت: تجربه 
نشان داده که فناوری های نو مسیر خود را در زندگی و کسب و کارها پیدا می کنند 
و بنابراین بهتر است به جای آنکه عده ای در مقابل مردم قرار گیرند، فضایی ایجاد 

شود که به همراهی دولت و مردم منجر شود. 
وی با تاکید بر اینکه با همکاری متقابل دولت و ملت می توان فضای مجازی را 
مدیریت کرد، خاطر نشان کرد: از آنجا که تکنولوژی های جدیدحتی این امکان را 
به مردم می دهد که فارغ از محدودیت ها به اینترنت دست یابند، باید از اکنون 

راهکار تعاملی را در پیش گرفت. 
این کارشناس فضای مجازی خاطر نشان کرد: نقش نهادهای تصمیم گیر و 
دولت در عرصه فضای مجازی و اینترنت بسیار مهم است زیرا می تواند این امکان 

را به مردم بدهد که بتوانند از این فضا درست استفاده کنند. 
نقره کار با یادآوری اینکه بحث فیلترینگ باید از ابعاد سیاسی، امنیتی، اقتصادی 
و دینی مورد بررسی قرار گیرد، افزود: گروهی از موافقان فیلترینگ بر این باورند 
که ممکن است شبکه های اجتماعی خارج از اراده دولت ها افکار عمومی را برای 
بی نظمی و آشوب تحریک کنند که در پاسخ باید گفت نباید برای اتفاقی که به 

ندرت امکان رخ دادن دارد، کل فضای مجازی را از دسترس خارج کرد. 
وی به نگاه های اقتصادی به حوزه فضای مجازی و فیلترینگ نیز اشاره کرد و 
افزود: واقعیت این است که گروهی به دلیل فروش فیلترشکن درآمد سرشاری 
کسب می کنند و طبیعی است که بخواهند همچنان این فضا بسته بماند تا 

درآمدهای آنان ادامه یابد. 
وی با بیان اینکه گروهی نیز معتقدند شئونات دینی و سبک زندگی ایرانی 
اسلامی در فضای مجاز رعایت نمی شود، افزود: نیازمند این هستیم که همه 
شرایط و دیدگاه ها در موضوع فضای مجازی و فیلترینگ مورد بررسی قرار گیرد و 

به یک اجماع برسیم. 
اینکه کاربران اغلب به  به  با توجه  ادامه داد:  این کارشناس فضای مجازی 
مثل  دیگری  راهکارهای  باید  که  می رسد  نظر  به  دارند،  دسترسی  فیلترشکن 
فرهنگ سازی و استفاده صحیح از تولید محتواهایی که در مقابل محتواهای 

مسموم می تواند تاثیر گذار باشد را در دستور کار قرار دهیم. 
وی عنوان کرد: نقش دولت در این زمینه مذاکره و بررسی ابعاد مختلف و 
مزیت های این فضاست و از آنجا که مزیت های اقتصادی که این روزها برای کشور 
بسیار حیاتی است، باید قوانینی را در کشور رایج کرد که حضور در این شبکه های 

اجتماعی منوط بر رعایت یک سری قوانین و مقررات باشد. 
نقره کار با بیان اینکه دولت باید با گروههای ذی نفع در حوزه فضای مجازی 
تعامل داشته باشد، گفت: دولت یا هر مجموعه تصمیم گیرنده در حوزه رفع 
فیلتر باید بررسی جامعی در این خصوص داشته باشند تا مشخص شود رفع 
فیلتر چقدر می تواند موقعیت های اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی حتی آموزشی 

و علمی ایجاد کند.

کرملین: 
درخواست طلاق همسر بشار اسد شایعه است

سخنگوی کرملین گفت گزارش های منتشرشده درباره درخواست همسر »بشار 
اسد« برای جدایی از وی شایعه بوده و صحت ندارد.

شایعات  گفت  کرملین  سخنگوی  پسکوف«  »دیمیتری  ایسنا،  گزارش  به 
منتشرشده درباره قصد »اسما اسد« همسر »بشار اسد« برای طلاق، صحت 
ندارد. بشار اسد که در ماه میلادی جاری شاهد سلطه مخالفان مسلح سوری بر 
این کشور و سقوط دمشق بود، پس از سقوط دولت سوریه به همراه خانواده اش 
به مسکو رفته است. پیش تر رسانه ها مدعی شده بودند که همسر وی به دلیل 
محدودیت های فراوانی که در روسیه با آن مواجه است، در دادگاهی در مسکو 

درخواست طلاق داده و قصد دارد روسیه را به مقصد لندن ترک کند.
سخنگوی کرملین در اظهاراتی در واکنش به گزارش هایی از این دست گفت که 

درخواست طلاق اسما اسد از بشار اسد یک شایعه بوده و صحت ندارد.

عبدالله دارابی
کدام  طبق  اسپانیایی  گاریدوی  کارلوس  خوان 
معیارها به سرمربی گری پرسپولیس منصوب 
کارنامه  اش  کاری  عرصه  در  که  او  شد؟ 
درخشانی نداشت و معمولا در تیم هایی که 
بوده، بعد از یک سال بخاطر نتایج ضعیف 
به سمت درب خروجی هدایت شده بود. آیا 
صرف خارجی بودن دلیل این انتخاب بود؟ آن هم 
برای تیمی که قهرمان لیگ برتر شده بود و به گفته 
مدیرعاملش) در آن مقطع( در تدارک قهرمانی آسیاست؟!
به هرحال گاریدو سکاندار سرخ های پایتخت شد و روزهای ابتدایی در لیگ 
برتر نتایج خوبی گرفت، دربی را برد و  خلاصه همگان نیز راضی و به تعریف از 
او مشغول، اما نتایج بد در لیگ نخبگان آسیا، کم کم شعله انتقادات و سپس 
اعتراضات را مشتعل کرد و با ۲ باخت در لیگ برتر برابر استقلال خوزستان و 

نساجی مازندران گاریدو کاملا به "سیبل" مخالفان بدل شد.
پرسپولیس با گاریدو از ۲۰ بازی )۱۳ بازی در لیگ برتر، یک بازی در جام حذفی 
و ۶ بازی در لیگ نخبگان( صاحب ۹ برد، ۵ تساوی و ۶ باخت شد. سرمربی 
اسپانیایی  در لیگ برتر از ۱۳ بازی ۲۳ امتیاز کسب کرد و با اختلاف ۵ امتیازی 
از صدر در رتبه چهارم قرار گرفت که نمی توان عملکرد بدی تا اینجای لیگ برتر 
قلمدادش کرد زیرا چنین شرایطی را پرسپولیس در این سال ها و در زمان برخی 
مربیان سابقش نیز تجربه کرده بود ولی به مرور ورق به سودشان برگشته بود، 
حتی برانکو در فصل اول حضورش در پرسپولیس و به دلیل نتایجش در آستانه 
اخراج بود ولی مدیریت این باشگاه صبوری به خرج داد و حاصل کار برانکو هم 
عیان گردید. آیا گاریدو هم آن حمایت های باشگاه در این سال ها و اسباب و 

ابزار آنها را در اختیار داشت؟ خوان کارلوس گاریدو زمانی که سرمربی قرمزپوشان 
شد، ۴ بازیکن موثر پرسپولیس جدا شده بودند، امثال احمدزاده، علیپور و مهری 
با نظر باشگاه جذب شدند و گاریدو فقط در جذب گندوز و العملود نقش داشت؛ 
طبق اخباری که از جلسه آخر گاریدو و مدیریت پرسپولیس به بیرون درز کرده، 
او از عدم جذب مهره های موردنظرش گلایه هم داشته است! هرچند گفته می 
شود قبل از برکناری برای تقویت و ترمیم تیمش در نیم فصل هم برنامه هایی در 

خصوص نفرات موردنظرش ارائه کرده بود که البته مجالش را نیافت.
بی گمان در برکناری سرمربی اسپانیایی پرسپولیس، نقش اصلی یا یکی از اصلی 
ترین نقش ها را هوادار متمول داشته است و این طبق شواهد، غیر قابل کتمان 
است و از سویی قابل تاسف! غیرقابل کتمان است چراکه به دفعات، تحت فشار 
قرار دادن مدیران پرسپولیس برای عزل گاریدو توسط وی رسانه ای شد و حتی 
برخی پرسپولیسی های سابق و فعلی نیز به انحا مختلف آن را تایید کردند و از 
آن جمله می توان به سخنان افشین پیروانی) بازیکن سابق و سرپرست سال های 
اخیر تیم پرسپولیس( اشاره کرد که در جواب رسانه ها و مقابل دوربین تلویزیون، 
صراحتا دخالت هوادار متمول در هر کاری از امور باشگاه را بهترین کار و حق وی 
در قبال هزینه ای که می کند، دانست و امیر عابدینی) مدیر اسبق پرسپولیس(  را 
که نسبت به دخالت های هوادار متمول در امور مختلف باشگاه و از جمله مسائل 
فنی، خرده گرفته بود، مورد نوازش غیر منتظره قرار داد! تاسف برانگیز است از آن 
جهت که هواداری بدون سمت رسمی در باشگاهی پرطرفدار و دولتی و البته بدون 
مسوولیت و پاسخ گویی در قبال عواقب خواسته ها و اوامرش، فقط به دلیل پول 
پراکنی گسترده اش، صاحب چنین حق و نفوذی فراگیر شده است. حتما الان 
صحبت های بیرانوند در برنامه فوتبال برتر در مورد نقش این هوادار و علاقه شدید 
مدیران پرسپولیس برای همراه داشتن او، بیشتر نمود پیدا می کند؛ صحبت هایی 
که در آن مقطع مدیریت پرسپولیس سعی در نادرست جلوه دادنش نیز می کرد!

هرچند استخدام این مربی از ابتدا و به دلیل کارنامه ضعیفش، انتخاب درستی 
نبود، چراکه فوتبال ما برای رفع کاستی های فنی اش شدیدا محتاج مربیان خارجی 
با توجه به موجودی فعلی  او  با رزومه درخشان است ولی عملکرد  زبده تر و 
پرسپولیس و فرصتی که در لیگ برتر باقی مانده است، آن قدر هم بد نبود. ضمن 
اینکه گاریدو نیم فصل را نیز برای ترمیم تیمش در پیش رو داشت. به هر حال 
جمع بندی مدیریت پرسپولیس به عزل سرمربی اسپانیایی انجامید ولی ۲ نکته 

قابل تامل، باقی است:
۱- برخی رسانه های همسو با باشگاه پرسپولیس، یکی از دلایل عزل گاریدو را 
برخورد نامناسب وی با رسانه ها بیان کرده اند که عاری از واقعیت است، زیرا 
اگر چنین عاملی دخیل می بود چرا هرگز شاهد تذکر به وی یا دلجویی از رسانه 
ها توسط این باشگاه یا مدیر رسانه ای اش که دوشادوش گاریدو در کنفرانس ها 
حاضر می شد، نبودیم؟ پس افتاده را لگد نکنیم لطفا و از هر چیزی مستمسک 

نسازیم!
۲- شنیده می شود گاریدو به مدیران باشگاه در مورد برخی تحرکات زیرپوستی 
ناخوشایند در تیمش هشدار داده است، مخصوصا در جلسه پایان همکاری! 
مساله ای که نه به قطعیت می توان وجودش را تایید و نه به جزمیت انکار کرد و 
شاید گذشت زمان حقیقتش را آشکار نماید، اما اگر چنین چیزی صحت داشته 
باشد باید به سختی با آن برخورد شود چراکه بدعتی خطرناک و در خلاف منافع 
هر باشگاه و وسیله ای برای نیل به اهداف ناپسند و مخرب است که در هر زمانی و 

برای هر فردی اعم از مدیر و مربی می تواند به کار گرفته شود.
۳- گفته می شود گاریدو باقی مانده قراردادش را بخشیده و عنوان کرده که برای 
کار نکرده، پولی نمی خواهد. اگر واقعا چنین باشد با توجه به سوابقی که از خارجی 
های آمده به فوتبالمان سراغ داریم، لطف بزرگی در حق این باشگاه کرده است که 

امیدواریم در عمل نیز چنین باشد.

 دیپلماسی لجیستیکی دیپلماسی لجیستیکی
وس ها وس هابا ر با ر

دستور کار سفر دو مقام ارشد روس به تهران چیست؟دستور کار سفر دو مقام ارشد روس به تهران چیست؟

سه شنبه 4 دی 1403
22 جمادی الثانی 1446 
23 دسامبر 2024
سال بیستم
شماره 5809
12 صفحه
10000 تومان

 صفحه  8 صفحه  11 صفحه  8

مسیر متفاوت فاتحان شام
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درس هایی که التحریر الشام از طالبان گرفت

گروه بین الملل - جهان قصد دارد مسیر به بن بست رسیده ای که با طالبان در افغانستان طی کرد را با 
تحریرالشام طی نکند. شواهد میدانی نیز نشان می دهد که تحریرالشام در تلاش است مسیر قابل قبولی را 

دنبال کند تا برچسب تروریستی از روی گروهش برداشته شود.
»رخسار چریکی و لباس چه گوارایی« تا »کت های تک رنگی و ساعت مچی برجسته« پوشیدن و با تیپ 
جوان امروزی ظاهرشدن، چند روز بیشتر طول نکشید، همان طور که از ادلب و حما به دمشق رسیدن چند 
روز بیشتر طول نکشید. ابومحمد الجولانی، یا احمد حسین الشرع چهره این روزهای سوریه، حالا میزبان 
دیدارهای دیپلماتیک می شود و در مورد آینده سوریه سخن می گوید و تمام تلاشش را می کند که وجاهت 
گروهی که نماینده اش است را به همگان ثابت کند. همه چیز برای آینده سوریه با گروه تحریرالشام مهیا به 
نظر می رسد. از ملاقات با نماینده سازمان ملل تا اعزام هیات امریکایی بعد از ۱۲ سال. برگ برنده ای که این 
هفته با چیدن کابینه توسط تحریرالشام رو شد، با تفاوت محسوس سمت دادن به یک زن در کابینه است. 
نکته ای که به شدت می تواند روی نظر افکارعمومی مقامات جهان تاثیرگذار باشد.  سبقه »عایشه الدبس« 
به عنوان فعال حقوق بشر و جامعه مدنی می تواند نظرات مثبت زیادی را به سمت سوریه جدید جلب کند.     
کمی بیش از دو هفته از روی کار آمدن تیم محمد الجولانی در سوریه می گذرد. تیمی با عنوان هیات تحریر 
الشام یا احرار الشام که سوریه را از قید حکومت نیم قرنی خاندان اسد آزاد کردند. اما این گروه با رهبری 
که برای دستگیری اش ده میلیون دلار جایزه تعیین شده و برچسب تروریستی را با خود یدک می کشد، 
چه خواهد کرد؟ جامعه جهانی با این گروه چه خواهد کرد؟ تحولات و ملاقات های یک هفته گذشته نشان 
می دهد، جهان قصد دارد مسیر به بن بست رسیده ای که با طالبان در افغانستان طی کرد را با تحریرالشام 
طی نکند. شواهد میدانی نیز نشان می دهد که تحریرالشام در تلاش است مسیر قابل قبولی را دنبال کند 
تا برچسب تروریستی از روی گروهش برداشته شود. در اولین امتیاز، ایالات متحده امریکا همزمان با اعزام 

هیات دیپلماتیکش به سوریه ماجرای تعیین جایزه ده میلیون دلاری برای جولانی را لغو کرد.

پیگیری ابعاد قضایی در 
دادسرای جرایم پزشکی

دور جدید گفت وگوها با 
وپایی ۳کشور ار

وزهای خوش  ر
بورس بازان

بازخوانی ماجرای نابینایی 
۹بیمار

احتمالا هفته آخر دی ماه آغاز 
می شود

عروسی تا کی در کوچه های 
بورسی ها می ماند؟
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